
Wywiad z autorką Hymnu Szkoły 

 

W związku ze 150-rocznicą powstania Szkoły Podstawowej nr 2 im. Adama 

Mickiewicza w Białobrzegach postanowiłam wziąć udział w konkursie literackim pt. ,,Moja 

szkoła we wspomnieniach…” i przeprowadzić wywiad z autorką aktualnego hymnu szkoły – 

Zofią Rzepką, prywatnie moją babcią.  

- Proszę, przypomnij babciu co spowodowało, że właśnie Ty jesteś autorką hymnu naszej 

szkoły.  

- Jestem absolwentką tej szkoły, a później, przez szereg lat byłam nauczycielem klas 

młodszych. Jako młody nauczyciel prowadziłam 18 Drużynę Zuchową ,,Leśne Ludki”,  

w której zuchami byli twoi rodzice. W 1992 roku, Hufiec Łańcut zorganizował Festiwal 

Śpiewanek Zuchowych, na który należało przygotować piosenkę o własnej miejscowości lub 

szkole. Inicjatywa wyszła od zuchów, które zaproponowały melodię piosenki ,,Kochajmy 

Ptaki”, a ja napisałam słowa ,,Kochajmy Szkołę”, które zuchy zaakceptowały. I o dziwo nasza 

drużyna zdobyła w Łańcucie I miejsce. Piosenka tak się spodobała w szkole, że Pani dyrektor 

zaproponowała żeby od tego czasu została nowym hymnem szkoły. 

- Ale słowa tego hymnu nie zmieniły się?  

- Niektóre słowa zostały zmodyfikowane przez lata i dopasowane do społeczności całej 

szkoły, tzn. wielu uczniów i ich możliwości głosowych. 

- A czy ten hymn był pierwszym hymnem szkoły? 

- Nie, poprzedni w latach 70-tych XX wieku opracowała twoja prababcia, Maria Wal, która 

była dyrektorem tej szkoły. Co tydzień w poniedziałek hymn był wykonywany przez 

młodzież na apelu porannym. Każda klasa miała inny strój z kolorowymi akcentami np. 

krawat, muchy, chusty. Przewodniczący klas składali raport obecności na ręce dyrektora 

szkoły. 

- A pamiętasz może słowa tego hymnu? 

- Tak, to były 3 zwrotki, a zaczynały się od słów:  

,,Nasza droga szkoło,  

Bardzo Cię kochamy,  



W Twoich drogich murach  

Wiedzę zdobywamy. 

Uczymy się myśleć, 

kochać i pracować,  

Dla Ciebie Ojczyzny 

Szczerze kraj miłować…  

- Wiem, że mój Dziadzio był też nauczycielem, tak?  

- Tak, to prawda, Józef, mój mąż, uczył w tej szkole ponad ćwierć wieku. Był nauczycielem 

plastyki, bibliotekarzem i wychowawcą wielu roczników. Trzeba wspomnieć, że twój 

Pradziadek, Julian Wal był też w tej szkole nauczycielem, dyrektorem, a także inspektorem 

oświaty w gminie Białobrzegi.  

- Jeszcze wracając do hymnu. Czy uważasz, że należało by go zmienić?  

- Teraz, po prawie 30 latach można by się zastanowić nad korektą. Zmieniają się czasy, 

zmieniają się ludzie, dochodzą nowe wydarzenia historyczne i społeczne. Widzisz nawet 

szkoła jest zdalna, warto żeby hymn szedł z duchem czasu i nawiązywał do otaczającej 

rzeczywistości. 

- Dobrze, dziękuję bardzo za wspomnienia.  

 

Wywiad z Zofią Rzepką przeprowadziła Alicja Rzepka, uczennica klasy VI b  

 

Białobrzegi, 28.10.2020 

 

 

 

 


